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SLOVO STAROSTY OBCE  
 

PRÁCE NA ŠKOLCE POKRAČUJÍ 

Práce na největší investiční akci obce za posledních pět let zdárně 
pokračují. Provádějící firma postupuje dle harmonogramu.  

Jako každá rekonstrukce, i tato klade investorovi a zhotoviteli nenadálé 
překážky, se kterými se musí poprat. Již nyní se vyskytly věci, se kterými se 
v původním záměru nepočítalo, a vzhledem k velikosti zásahu do spodní části 
budovy řešíme jejich provedení. Jedná se zejména o výměnu el. vedení ve staré 
části školky, které je v některých částech ještě původní. Dále je to řešení stropu 
1. NP, kdy se přistoupilo k jeho statickému zajištění formou podepření sloupy a 
průvlaky v 1. NP. Jsou tu ale i další drobnosti které se musí průběžně řešit. 

Stanová konstrukce, která vyrostla nad školkou, je také něco, s čím se původně 
nepočítalo. Jejím zastřešením se mohou provádět stavební práce i 
v nepříznivém počasí. Původní projekt počítal s hydroizolací stropu, která měla 
zamezit propršení odkryté školky. V tomto případě by ale nemohly probíhat 
práce za nepříznivého počasí, čímž by se termín ukončení mohl posunout.  Stan 
bude nad školkou do doby, než se postaví nová střecha, což by mělo být cca 
do konce dubna. Foto na straně 1. 

 

KOMPOSTÉRY BUDOU Z DOTACE 

V minulém měsíci se vám dostal 
do schránky dotazník ohledně 
zájmu na pořízení zahradních 
kompostérů.  

Děkujeme všem, kteří ho odevzdali 
v požadovaném termínu, ať už fyzicky 
nebo formou emailu či telefonicky. 
Cílem dotazníkové akce bylo zjistit co 
nejpřesněji zájem občanů o zahradní 
kompostéry. Proto jsme chtěli, aby 
dotazník odevzdali i občané, kteří 
zájem nemají. V požadovaném 
termínu se nám sešlo 117 odpovědí 
(146 kompostérů), z toho 17 
s nezájmem. Bohužel, vzhledem 
k tomu, že je v naší obci 363 

nemovitostí s číslem popisným, 
odevzdala dotazník ani ne třetina 
domů.  

Obec bude žádat o dotaci na pořízení 
250 kusů zahradních kompostérů. 
Toto množství vychází ze zájmu 
odevzdaných dotazníků a doporučení 
k pořízení určité rezervy. 

Dotace je mířena na předcházení 
vzniku odpadu, tedy, že vzniklý odpad 
zůstane u původce. Kompostováním 
je možné dosáhnout nezanedbatelné 
úspory při likvidaci bioodpadu. Obec 
ročně vyveze a zaplatí likvidaci 80–
100 tun bioodpadu. Zde snad najdeme 
úsporu. 

 

U HŘIŠTĚ ROZŠIŘUJEME SILNICI 

V 8. týdnu začala odborná firma práce na rozšíření nájezdu z ulice 
U Sokolovny na ulici U Hřiště. Rozšíření komunikace je prvním krokem 
k připravované opravě povrchu ulice U Hřiště.  
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Oprava bude provedena technologií RoadCem, frézování a stabilizace podloží a 
položení asfaltové vrstvy. Po provedení této opravy se přesune ekodvorek 
z ulice U Sokolovny na ulici U Hřiště do prostoru, kde dnes stává kontejner na 
bioodpad. V místě dnešního ekodvorku před hřištěm budou vybudována 
parkovací místa a opraveno zábradlí kolem fotbalového hřiště. Foto na straně 19. 

Jiří Hanák – starosta obce 

 

INFORMACE ZASTUPITELSTVA OBCE 

 

JAK TO VYPADÁ V OBECNÍCH LESÍCH 

Na 5. zasedání zastupitelstva byla přednesena závěrečná zpráva 
o hospodaření v obecních lesích za rok 2022. Tento dokument je sice 
přesná, ale poměrně strohá řeč čísel, a protože vím, že vás zajímá, jak to 
s lesem vypadá, tak se v následujících řádcích pokusím o krátké ohlédnutí 
zpět a následně i vpřed.   

Na rozdíl od jiných částí Evropy se u nás sucho v letních měsících neprojevilo 
tak katastrofálně a škody na lesních porostech nebyly rozsáhlé. Bylo vysazeno 
2 000 buků, 8 000 javorů, 3 000 douglasek a 1 400 smrků. Síje žaludů proběhla 
na výměře 1,2 ha. Jsou místa, kde se poměrně daří přirozená obnova lesa, ale 
jsou i paseky, kde I přes veškerou snahu jsou výsledky minimální. Jedná se 
především o jižně až jihovýchodně orientované paseky s kamennou neúrodnou 
půdou. Tady bude v budoucnu hrát hlavní roli počasí, zejména srážky. V loňském 
roce bylo vytěženo 1 214 m2 dříví, z čehož většina ještě pořád pochází z předešlé 
kůrovcové kalamity. K finanční stránce je nutno uvést, že zisk 385.000 Kč je dán 
především připsáním dotace za rok 2021 (což byla kompenzace za škody 
způsobené kůrovcem). Jisté je, že příjmy, na které jsme byli zvyklí, se rozpustí 
ve výdajích nezbytných k obnově lesa. Rámec této obnovy je dán dokumentem, 
jenž byl v loňském roce opětovně vydán a jmenuje se lesní hospodářský plán. 
Platí dekádu a mapuje stav porostů v době jeho vzniku. Jasně určuje plán 
budoucích opatření a úkolem vlastníka je, aby přes všechny neznámé (sucho, 
polomy, okus, choroby, nedostupnost sazenic…) tento plán plnil v co nejvyšším 
rozsahu. Dovolím si citovat z kapitoly 5. bod 1. tohoto dokumentu.  

Základní strategické cíle:  

• obnovení a udržení stabilních lesních ekosystémů   

• uplatnění principu trvale udržitelného hospodaření, využívání lesů 
takovým způsobem a v takovém rozsahu, že jejich stabilita, biodiverzita, 
produkční schopnost, regenerační kapacita, vitalita a schopnost plnit 
užitečné funkce lesa zůstanou trvale zabezpečeny 

• zachování lesa jako trvale obnovitelného přírodního zdroje ve prospěch 
příštích generací   

Myslím, že k tomuto není co dodat, snad jen to, že naplnění těchto cílů je pro nás 
závazné. Celý dokument je možné zhlédnout na vyžádání na obecním úřadě.  
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K vodnímu hospodářství si dovoluji uvést, že nové zastupitelstvo se ztotožňuje 
s dřívějším usnesením svých předchůdců ve věci zadržování vody v krajině a 
usnesením 63/5/23 odsouhlasilo záměr vybudovat mokřad na Mokrých loukách 
za střelnicí. Z dřívějška máme tento záměr prokonzultovaný s odborem životního 
prostředí Kuřim, a též je již vydáno pozitivní stanovisko v dokumentu “Biologické 
posouzení lokality“. Jsem přesvědčen, že v budoucnu rozšířená naučná stezka 
nás přivede k opravdu krásnému a bohatému biotopu, který bude pro celou 
oblast a obec přínosem.                                               Jiří Helan – zastupitel obce 

 

PŮLROK SE SDÍLENÝMI KOLY 

 

Sdílená kola na stanovišti u obecního úřadu 

Po půlročním zkušebním období schválilo ZO prodloužení spolupráce s Kuřimí 
na provozu sdílených kol.  

Pro větší rozšíření užívání nabídne obec o jedno místo navíc, kde bude možné 
kolo odložit. Máte-li návrh na takové místo, dejte nám vědět prostřednictvím FB 
stránek obce. 

Připomínám, že sdílená kola může používat každý. Podmínkou je mít zřízený 
přístup do aplikace Nextbike a uhrazen vstupní poplatek 50 Kč. Poté máte 
k dispozici denně 15 minut zdarma, které postačí k jízdě do Kuřimi či zpět, takže 
jimi lze nahradit ujetý autobus nebo vykrýt víkendový dvouhodinový interval IDS 
JMK.  
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Radek Přikryl – zastupitel obce 

 

 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU MORAVSKÉ KNÍNICE 
 

VÝPIS USNESENÍ z 5. zasedání ZO konaného dne 30.01.2023 

č. 51/5/23 – ZO schvaluje program jednání 5. zasedání ZO. 

č. 52/5/23 – ZO schvaluje jako zapisovatelku z 5. zasedání ZO Ing. Janu 
Zemanovou, Ph.D. 

č. 53/5/23 – ZO schvaluje ověřovatele zápisu z 5. zasedání ZO Jiřího Helana a 
Ing. Radka Přikryla. 

č. 54/5/23 – ZO schvaluje smlouvu o nájmu domovních prostor s …, majitelkami 
domu č. p ….., za cenu 3.500 Kč/měs., s platností do 31.01.2025, viz Příloha č. 
1 – Smlouva o nájmu domovních prostor k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 55/5/23 – ZO schvaluje smlouvu na výkon funkce OLH s Ing. Vítězslavem 
Křivkou, IČ 88562778, DIČ CZ6604121744, bytem Topolky 26, 616 00 Brno, viz 
Příloha č. 2 – Smlouva k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 56/5/23 – ZO schvaluje úhradu částky 226.500 Kč za provedené vícepráce 
na projektové dokumentaci pro projekt Rekonstrukce mateřské školky 
Ing. Radimem Švajdou, IČ 87656469, Pekařská 246/80, 602 00, Brno – Staré 
Brno. Zastupitelstvo obce Moravské Knínice současně neakceptuje navýšení 
ceny za autorský dozor. 

č. 57/5/23 – ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí investičního 
příspěvku, uzavřené dne 24.09.2019, s DSO Mikroregion Kuřimka, 
Jungmannova 968, 664 34 Kuřim, IČ 71248749, viz Příloha č. 3 – Dodatek č. 1 
vyvěšen na www.kurimsko.eu  

č. 58/5/23 – ZO schvaluje poskytnutí mimořádného příspěvku pro DSO 
Mikroregion Kuřimka, Jungmannova 968, 664 34 Kuřim, IČ 71248749, na úhradu 
ročních splátek úroků z úvěrů za rok 2023 ve výši 182.158,20 Kč, viz Příloha č. 4 
– Smlouva o poskytnutí mimořádného příspěvku vyvěšena na www.kurimsko.eu  

http://www.kurimsko.eu/
http://www.kurimsko.eu/
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č. 59/5/23 – ZO schvaluje Darovací smlouvu č. 2023/O/0002 s Městem Kuřim 
na zajištění bikesharingu na částku 43.560 Kč na rok 2023, viz Příloha č. 5 
– Darovací smlouva k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 60/5/23 – ZO bere na vědomí Petici ,,Proti výstavbě RD na pozemku p.č. 1017, 
k.ú. Moravské Knínice“, podanou paní …………, Moravské Knínice. ZO 
nesouhlasí se zněním textu petice, který neinformuje správně o stavu v dané 
lokalitě. ZO bere jako zavádějící znění petice, a to zejména, že se dotýká pouze 
jedné parcely, i když na celou lokalitu byla vytvořena studie, kterou převzal nový 
ÚP. Dále pak se petice opírá o hojné využívání této parcely dětmi a 
procházejícími se obyvateli obce. K tomuto je nutné podotknout, že se jedná 
o pozemek propachtovaný soukromé osobě, proto není možné legálně hovořit 
o možnostech procházek a jiného používání této parcely. Viz Příloha č. 6 – 
Petice proti výstavbě RD na pozemku p. č. 1017, k. ú. Moravské Knínice 
k nahlédnutí na obecním úřadě. 

č. 61/5/23 – ZO schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene s firmou GasNet Služby, s.r.o., Plynárenská 499/1, Zábrdovice, 602 00 
Brno, IČO 27935311, na p. č. 624 ve vlastnictví obce Moravské Knínice, 
za jednorázovou úplatu 6.000 Kč bez DPH, viz Příloha č. 7 – Smlouva o smlouvě 
budoucí k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 62/5/23 – ZO bere na vědomí žádost pana Ing. …… a paní Ing. …… na změnu 
ÚP Moravské Knínice pro p. č. 815/1 a konstatuje, že v nejbližší době nemá 
záměr pořizovat změnu ÚP obce Moravské Knínice.  

č. 63/5/23 – ZO schvaluje záměr realizace mokřadu Mokré louky za střelnicí.  

č. 64/5/23 – ZO bere na vědomí zprávu o hospodaření v obecních lesích za 4. 
čtvrtletí 2022, viz Příloha č. 8 – Hospodaření v obecních lesích za 4. čtvrtletí 
2022 k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 65/5/23 – ZO bere na vědomí Zprávu o hospodaření v obecních lesích za rok 
2022, viz Příloha č. 9 – Zpráva o hospodaření v obecních lesích za rok 2022 
k nahlédnutí na obecním úřadě. 

č. 66/5/23 – ZO bere na vědomí informace o finanční situaci obce a další aktuální 
informace. 

 

JAK PLATIT ZA TELEVIZNÍ KABELOVÝ ROZVOD 

Poplatek za „kabelovku“ posílejte stejně jako v předchozích letech 
bezhotovostním bankovním převodem na účet provozovatele TKR, 
společnosti 3C spol. s. r. o., Jinačovice 89, PSČ 664 34. Výše platby 
500 Kč/přípojka/rok. Číslo účtu je 224448621/kód banky 0100. 

Variabilní symbol má každý majitel přípojky jedinečný. Je to osmimístné číslo. 
První dvě čísla jsou 35. To značí obec Moravské Knínice. Další dvě čísla značí 
ulici. 

Další čtyři čísla značí číslo popisné. Např. číslo popisné 99 bude označeno 0099. 

Takže variabilní symbol pro číslo popisné 99 v Moravských Knínicích na ulici 
Kuřimské bude: 35110099.   
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MÍSTNÍ POPLATKY VYBÍRANÉ OBECNÍM ÚŘADEM  

Poplatek za svoz odpadů……………………..... 780 Kč/osobu/rok 

Platba bezhotovostním převodem na 
účet obce č. ú. 14322641/ kód banky 
0100.  

Variabilní symbol – číslo popisné.  

V platbě je nutné uvést zprávu 
pro příjemce – svoz odpadů + 
příjmení plátce + počet osob, za 
které je placeno.  Nebo platba 
v hotovosti na obecním úřadě. 
Poplatník obdrží po uhrazení celé 
platby nálepku na popelnici. Vydávají 
se na obecním úřadě. 

Poplatek ze psa ………… 150 Kč/1 pes/rok  

Platba bezhotovostním převodem na účet 
obce č. ú. 14322641/ kód banky 0100.  

Variabilní symbol – číslo popisné.  

V platbě je nutné uvést zprávu pro příjemce – 
poplatek ze psa + příjmení plátce + počet psů, 
za které je placeno. Lze zaplatit také v 
hotovosti na obecním úřadě. Osoby osaměle 
žijící, starší 65 let, jsou od poplatku 
osvobozeny.      

 

Upozorňujeme, že veškeré výše uvedené místní poplatky musí být 
zaplaceny do 31. března 2023, popř. do 30.06.2023.    

01 Kout 09 Vinohradská 

02 Úvoz 10 U Jánečka 

03 Ulička 11 Kuřimská 

04 Mezihoří 12 Pod Strážnou 

05 Na Okřínku 13 U Školky 

06 U Hájenky 14 Na Hrázi 

07 Horní branka 15 Pod Školou 

08 Dolní branka 16 U Sokolovny 
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STATISTIKA OBYVATELSTVA V OBCI ZA ROK 2022 

K 01.01.2022 byl stav obyvatel v obci 1 101.  

V průběhu roku 2022 se v naší obci narodilo 
20 dětí – 9 děvčat a 11 chlapců. Do obce se 
přihlásilo 36 občanů ČR k trvalému pobytu – 
15 žen a 21 mužů. Přímo v obci z domu do domu 
se přehlásilo 6 občanů – 5 žen a 1 muž.  
Odstěhovalo se 28 osob – 13 žen a 15 mužů.  
V roce 2022 v naší obci zemřelo 9 spoluobčanů – 
5 žen a 4 muži. 

 

Stav obyvatelstva k 31.12.2022 je 1 120 trvale bydlících obyvatel.   

Věkové složení obyvatel k 31.12.2022: 0-5 let – 52 žen, 63 mužů, 6-17 let – 79 
žen, 98 mužů, 18–29 let – 55 žen, 49 mužů, 30–39 let – 94 žen, 66 mužů, 40–
49 let – 92 žen, 96 mužů, 50–59 let – 63 žen, 67 mužů, 60–69 let – 55 žen, 
56 mužů, 70–79 let – 46 žen, 47 mužů, 80–89 let – 22 žen, 15 mužů, 90–99 let 
– 3 ženy a 2 muži.    

Průměrný věk v obci je 39,15 let (k 31.12.2022).  

Nejstarší muž naší obce se v loňském roce se dožil 95 let a nejstarší žena se 
dožila 96 let.  

Pro zajímavost: 

Jeden občan se narodil na Nový rok 1. ledna. Tři osoby se narodily na Silvestra 
31.12. Celkem devět osob, které žijí v naší obci, se narodilo 20. března a 
20. července. Také 11. srpna se narodilo 9 spoluobčanů. Osm občanů z obce 
slaví své narozeniny 13.02., 13.05. a 22.08. Ve dnech 29.01., 06.03., 19.03., 
08.04., 12.04., 22.04., 11.09. a 02.10. se narodilo vždy 7 osob z obce. 

V lednu slaví narozeniny 83 osob z obce, v únoru 90, v březnu 109, v dubnu 112, 
v květnu 111, v červnu 97, v červenci 100, v srpnu 103, v září 89, v říjnu 79, 
v listopadu 72, v prosinci 76. Už z této malé statistiky vyplývá, že v jarních 
měsících se rodí více dětí. 

V obci je celkem 22 ulic – Dolní branka 36 domů (92 obyvatel, 71 dospělých, 
21 dětí), Horní branka 30 domů (82, 68 dosp., 14 dětí), Kout 16 domů (46, 
40 dosp., 6 dětí), Kuřimská 62 domů (182, 153 dosp., 29 dětí), Mezihoří 33 domů 
(106, 95 dosp., 11 dětí), Na Hrázi  33 domů (126, 87 dosp., 39 dětí), Na Okřínku 
11 domů (43, 34 dosp., 9 dětí), Na Staré trati 1 dům (4, 2 dosp., 2 děti), 
Pod Sadem 6 domů (15, 10 dosp., 5 děti), Pod Strážnou 7 domů (16, 10 dosp., 
6 dětí), Pod Školou 5 domů (18, 13 dosp., 5 děti), Podhájí 1 dům (4, 4 dosp.), 
Polní 13 domů (48, 28 dosp., 20 dětí), U Hájenky 14 domů (42, 30 dosp., 12 dětí), 
U Hřiště 10 domů (32, 19 dosp., 13 dětí), U Jánečka 14 domů (31, 27 dosp., 
4 děti), U Sokolovny 15 domů (50, 41 dosp., 9 dětí), U Školky 10 domů (27, 
19 dosp., 8 dětí), Ulička 4 domy (14, 10 dosp., 4 dětí), Úvoz 9 domů (21, 
17 dosp., 4 dětí), Vinohradská 31 domů (112, 85 dosp., 27 dětí), Zahrady 2 domy 
(9, 4 dosp., 5 dětí). 
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V obci je celkem 409 objektů, z toho 363 rodinných domů s přiděleným číslem 
popisným a 46 objektů s přiděleným číslem evidenčním (chaty, garáže, 
hospodářské budovy apod.). V 48 objektech, které byly zkolaudovány k bydlení 
jako rodinný dům, není k trvalému pobytu nahlášena žádná osoba.   

Četnost příjmení v obci: 

Kučera 13x, Koláček 10x, Helan, Kučerová, Zemanová 9x, Malý, Pleskačová, 
Večeřová 8x, Bémová, Císař, Helán, Večeřa, Vlček, Vlčková 7x, Dvořák, Kaláb, 
Nečasová, Němec, Novotná, Zeman 6x, Bém, Císařová, Dvořáková, Hanák, 
Hanáková, Helanová, Herman, Jandová, Kalábová, Lišková, Pelikán, Pleskač, 
Svída, Svídová, Veselý 5x. 

Četnost jmen v obci: 

Jana, Petr 29x, Jiří 27x, Jan, Tomáš 24x, Marie 23x, Hana, Martin 22x,  Lucie 
19x, David 15x, Anna, Josef, Lenka, Lukáš, Veronika 14x, Zuzana 13x, Jakub, 
Pavel, Radek 12x, Eva, Kateřina, Ondřej, Petra, Vladimír 11x, Adam, Dana, 
Jaroslav, Michal, Tereza, Václav, Vojtěch 10x, Barbora, Karel, Libuše, Matyáš 
9x, Daniel, František, Klára, Ludmila, Marek, Martina, Milan, Miroslav, Stanislav, 
Zdeněk 8x, Antonín, Dominik, Filip, Jitka, Kristýna, Monika, Richard 7x. 

 

JAK ZÍSKAT INDIVIDUÁLNÍ DOTACI Z ROZPOČTU OBCE 

Opět v letošním roce mohou právnické či fyzické osoby žádat 
o individuální dotace z rozpočtu obce Moravské Knínice. Žádosti o dotace 
a jejich přidělování se řídí Pravidly pro poskytování dotací, které schválilo 
zastupitelstvo obce.  

Pokud uvažujete o nové aktivitě či projektu pro občany Moravských Knínic a 
chtěli byste zažádat obec o podporu, využijte následující řádky jako návod, jak 
postupovat. 

Příjemci dotace mohou být fyzické osoby nebo např. spolky, církve, obecně 
prospěšné společnosti, nadace, nadační fondy, hospice. 

Projekt musí být realizován na území obce, pro občany obce nebo musí mít 
s obcí souvislost. Dotace je přísně účelová a její příjemce je povinen ji použít 
výhradně na realizaci dotovaného projektu. 

Žadatel o dotaci vyplní formulář žádosti, který odešle nebo předá na obecním 
úřadě. Podklady jsou zveřejněny na adrese: 
https://www.moravskekninice.cz/dotace-poskytovan-obc  nebo je dokument 
k vyzvednutí v kanceláři úřadu. V případě nejasností se obraťte na pracovníky 
kanceláře, kde vám s vyplněním rádi pomohou. 

Jednotlivé žádosti o dotaci posoudí finanční výbor a předloží doporučující 
stanovisko zastupitelstvu. O poskytnutí dotace a její výši rozhodne zastupitelstvo 
obce. 

Schválená dotace bude příjemci poskytnuta na základě písemné veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Moravské Knínice do 20 dnů ode 
dne uzavření smlouvy.                            Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

https://www.moravskekninice.cz/dotace-poskytovan-obc
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ŠKOLNÍ OKÉNKO 
 

ŠKOLNÍ VOLBY POHÁDKOVÉHO PREZIDENTA 

 

Začátkem letošního roku se slovo „volby“ skloňovalo 
v naší společnosti ve všech pádech. Proto jsme se 
rozhodli, volebnímu procesu podívat se na zoubek i v naší 
základní škole. 

Hlasovalo se o prezidentovi z pohádkové říše oblíbeného ČTYŘLÍSTKU.  

Čtyřmi kandidáty v jednokolovém hlasování se tedy stali Myšpulín, Bobík, Fifinka 
a Pinďa. Děti nejprve diskutovaly se svými učitelkami i mezi sebou, které 
vlastnosti se jim na jednotlivých postavičkách líbí, které jim jsou blízké, 
sympatické a proč. Co vlastně může nabídnout technicky založený Myšpulín, 
elegantní a parádivá Fifinka, sportovec Pinďa a gurmán Bobík? Naším cílem bylo 
vytvořit dostatečný prostor pro vzájemnou výměnu názorů s tím, aby si je děti 
uměly obhájit. 

Volební komise, složená z vybraných zástupců jednotlivých tříd, se ujala svého 
úkolu velmi zodpovědně. Hlasování proběhlo řádně, klidně a bez výtržností. 
Komise nakonec poděkovala všem voličům za plné využití jejich volebního 
práva. Volební účast se vyšplhala na krásných 85 procent. Jednoznačným 
vítězem se stal tichý sportovec, který umí dobře naslouchat a vždy odhalí tajné 
úmysly nepřátel, Pinďa. 

Myslím, že náš záměr vzbudit u dětí zájem o veřejné dění a důležitost 
svobodných voleb se vydařil. Naši budoucí voliči jsou tedy teoreticky vybaveni a 
připraveni. Zatím to vypadá, že ke skutečným volbám jednou půjdou s nadšením. 
Foto na straně 2.                                             Natalie Rozmanová – učitelka školy 

 

 

ZE SPOLKŮ 
  
 NACHÁZEJÍCÍ AKCE 

4. 3. Oddílový BANG turnaj 

25. 3. Společná výprava s 1. oddílem 
Veverská Bítýška (pouze pro starší – skautky 
a skauty) 

1. 4. Ukliďme Česko (dobrovolnická úklidová akce také pro veřejnost)  

 

ODDÍLOVÁ VÝPRAVA DO BRNĚNSKÉHO PODZEMÍ  

Druhou únorovou sobotu se uskutečnila oddílová výprava do brněnského 
podzemí, konkrétně do labyrintu sklepení pod Zelným trhem. Účastníci výpravy 
si při prohlídce vyzkoušeli pobyt v nechvalně proslulé kleci bláznů, která 
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ve středověku sloužila k trýznění postižených jedinců. Před odjezdem vlaku si 
také prošli nejznámější místa v okolí, včetně Brněnského draka.  

DEN ZAMYŠLENÍ  

22. února slavíme Den zamyšlení neboli World Thinking Day. V tento den se 
narodili zakladatelé chlapeckého a dívčího skautingu, manželé Baden-Powell. 
Den zamyšlení je mezinárodním dnem přátelství mezi skauty po celém světě. 
Říká se mu tak proto, že během něj skautky a skauti myslí na svoje sestry a 
bratry ve světě a oslavují naše mezinárodní hnutí. Připomíná nám důležitost 
sesterství a bratrství jako cesty k porozumění a míru.  

 

INFORMACE OD VEDENÍ ODDÍLU 

Dlouhodobě se potýkáme s nízkou účastí na výpravách, zvláště ve starší 
kategorii skautů a skautech. V našem oddíle registrujeme 61 mladších členů pod 
15 let, ale oddílových výprav se obvykle účastní méně než třetina. Účastníci 
výprav jsou většinou velmi spokojení a bylo by dobré výpravám dát šanci.  
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Termíny táborů (oba v Uhřínově): 

Tábor mladších členů – 29. 7. – 5. 8.          Tábor starších členů – 5. 8. – 19. 8. 

 

Web: kninice.skauti.com                                          FB: facebook.com/1oddilMK/ 

IG: instagram.com/skaut_moravskekninice/ 

Václav Gabriel – skaut 

 

MORKNIMAN 2023 

Poslední květnovou sobotu, 27. května 2023, se na hráz rybníka Pod kaplí 
postaví triatlonoví nadšenci ke zdolání již 5. ročníku MORKNIMAN (300 m 
plavání, 16 km terénní cyklistiky a 4 km terénního běhu). Přihlásit se na 
individuální závod, ke štafetě nebo děti k dětským závodům bude možné od 1. 3. 
na stránkách závodu, www.morkniman.webnode.cz.  

Připomínám pro místní možnost soutěžit ve speciálních kategoriích BOREC a 
BORKA MK nebo postavit štafetu. Nezapomeňte přihlásit i své děti, nejmenší do 
běhu kolem rybníka, školáky k duatlonu (běh + kolo). Budu se těšit na startu. 

Radek Přikryl – předseda MK sport z.s. 

 

 

JAK JE TO S VYTÁPĚNÍM SOKOLOVNY 

Budova sokolovny je od roku 2000 vytápěna plynem. V tom roce byla naše 

obec plynofikována a v sokolovně byly instalovány dva plynové kotle, 

které vytápěly celou budovu.  

Nastala veliká úleva. Konec objednávání a skládání uhlí. Konec shánění 

kotelníků, kteří by byli ochotni tuto činnost vykonávat. Vždyť někteří chodili do 

zaměstnání na šestou, a museli proto vstávat ráno ve čtyři hodiny, aby 

v sokolovně zatopili.  

Od této akce uplynulo přes dvacet let. Kotle začaly být stále více poruchové. 

Výbor Sokola rozhodl o výměně kotlů a zároveň o oddělení vytápění 1. a 2. 

nadzemního podlaží v budově. 

K oddělení vytápění došlo již v roce 2021. Firma Topení–Instalace instalovala 

bezvadně v prvním patře nový plynový kotel a ohřívač vody a také nově veškeré 

rozvody k radiátorům ústředního topení. Větev topení z prvního patra je vedena 

také ke dvěma místnostem ve východní části budovy sokolovny, kde bylo v zimě 

nebezpečí zamrznutí vody. Na všechny radiátory byly namontovány 

termostatické hlavice. 

http://www.morkniman.webnode.cz/
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Tato akce se ukázala nakonec moc užitečná, protože do prvního patra sokolovny 

nastupovala školka a po půl roce mohli být do přízemí nastěhováni ukrajinští 

uprchlíci. Bez nového kotle a odděleného okruhu by ve všech nyní užívaných 

místnostech bylo složité udržet příjemnou teplotu. 

Na tuto úpravu Sokol vynaložil částku 178.789 korun. Dotace od obce Moravské 

Knínice činila 176 tisíc korun. Děkujeme! 

V loňském roce došlo na výměnu obou původních plynových kotlů. Opět vše 

zajistila firma Topení–Instalace. Nové kondenzační kotle byly instalovány loni 

v září. Opět se tato akce ukázala jako prozíravá, neboť od ledna je v sokolovně 

umístěna jedna třída dětí z mateřské školky a vytápění přísálí, kde je školka 

umístěna, je tak komfortní. 

Akce vyšla na 191.249 Kč. Dotace obce činila 190 tisíc korun. Opět mockrát 

děkujeme! 

Obě třídy mateřské školy jsou v budově sokolovny umístěny zdarma. Neplatí 

nájemné. Neplatí ani za otop (spotřebu plynu), protože na ten dostává jednota 

dotaci od obce.  Školka si hradí pouze spotřebu elektřiny a vody – té opravdu 

spotřebují hodně. To je nějakého splachování toalet, když je v sokolovně téměř 

celý den 40 dětí.  

 

UKRAJINŠTÍ UPRCHLÍCI JSOU V SOKOLOVNĚ 

Loni, 24. února brzy ráno, vyhlásil Vladimír Putin začátek 

„speciální vojenské operace“ a ruská vojska napadla 

Ukrajinu. Ukrajinští obyvatelé, především děti s matkami 

a starší lidé, začali hromadně opouštět nebezpečné 

území svojí země. Všichni jsme chápali jejich strach 

z války, strach ze smrti. Výbor Sokola neváhal a nabídl 

ubytování v sokolovně pro tyto uprchlíky. 12. března to 

bude již rok, co ve dvou místnostech v přízemí, byla 

ubytována rodina Kolosinských ze Žytomyrské oblasti. 

Matka, dva synové a snacha s ročním dítětem. Celkem 5 

osob je stále provizorně „namačkáno“ ve dvou 

místnostech v přízemí ve východní části budovy. Manžel 

mladší z nich zůstal bojovat na Ukrajině. Starší je vdova. Maminka začala ihned 

pracovat. Mladší Anna pracuje od nového školního roku, jako školnice 

v mateřské škole v sokolovně. Netrpělivě všichni očekáváme odstěhování 

mateřské školy ze sokolovny. Jakmile k tomu dojde bude celá rodina přemístěna 

do bytu v prvním patře. Zde budou mít více prostoru pro život. Ovšem nejraději 

bychom všichni byli, kdyby ke stěhování vůbec nedošlo, protože by nesmyslná 

válka byla ukončena. Celá rodina by mohla bez obav odejít DOMŮ. 
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KOLIK PLATÍ SOKOL ZA ENERGIE 

Ve fakturačním období březen 

2021–únor 2022 platil Sokol zálohy 

za elektrickou energii 2.940 Kč, 

za plyn 7.930 Kč měsíčně. 

Při vyúčtování v březnu 2022 byl 

přeplatek záloh za elektřinu 

6.160 Kč a u plynu 25.995 Kč.  

Vzhledem k nárůstu cen energií nám 

byly na období březen 2022–únor 

2023 předepsány zálohy 

na elektrickou energii ve výši 5.900 Kč 

a na plyn 39.900 Kč měsíčně. 

Při obdržení rozpisu záloh, především 

na plyn, jsme se zhrozili. Za zálohy 

bychom zaplatili 5x více. Okamžitě 

jsme přešli k jinému dodavateli, který 

nám vypočítal zálohy ve výši „pouze“ 

20 tisíc korun.  

Při samoodečtu plynu k 31.12.2022 

zjišťujeme, že zaplacené zálohy 

za plyn nám budou, pro toto období, 

stačit. Není ani přeplatek ani 

nedoplatek. Uvidíme v období 

do příštího vyúčtování ke konci února. 

V sokolovně pobývá navíc v přísálí 

školka, a začalo se zde proto více 

topit. 

 

 

DOTACE Z NÁRODNÍ SPORTOVNÍ AGENTURY BYLA PŘIDĚLENA 

Dne 28.07.2022 vyhlásila Národní sportovní agentura výzvu k podávání 
žádostí o finanční příspěvky s názvem PROVOZ A ÚDRŽBA 2022 v rámci 
programu ROZVOJ A PODPORA SPORTU 2021–2025.  

Způsobilé náklady, které lze 
uplatnit v rámci dotace, byly 
výhradně energie související 
s provozem sportovního zařízení, 
vodné a stočné, spotřební materiál, 
včetně např. dezinfekce, čistících 

prostředků, chemikálií (bazény), hnojiv a osiva (hřiště), ochranných pomůcek a 
oděvů, náhradních dílů, hygienických prostředků, malířských potřeb, 
spojovacího a obalového materiálu, pracovních pomůcek, provozní náklady 
na služby nezbytné pro zajištění provozu sportovního zařízení (nezbytný úklid, 
sekání trávy), vybavení drobným hmotným majetkem.  

Od 1. 8. do 31. 8. 2022 se mohly podávat žádosti. Starostka Sokola podala 
žádost o dotaci na úhradu výdajů za elektrickou energii a plyn ve výši 94 tisíc 
korun. 

Dne 15. 12. 2022 bylo vydáno rozhodnutí o přidělení dotace ze státního rozpočtu 
České republiky ve výši 56.400 Kč. Dotace musela činit 50 % celkových výdajů.  

Sokol předložil NSA 14. února 2023 celkové vyúčtování dotace. Do vyúčtování 
zařadil náklady za elektřinu a plyn (pouze za období březen–prosinec 2022), 
které činily 177.879 Kč. Výdaje hrazené z dotace činily oněch 56.400 Kč. 
Náklady hrazené z prostředků Sokola a z dotace obce činily 121.479 Kč.      

                                                                              Jana Kosíková – starostka TJ 
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VÁNOČNÍ TURNAJ PROBĚHL V PROSINCI 
 
Letošní jubilejní již 40. ročník Vánočního turnaje ve stolním tenise se konal 
v tradičním termínu, poslední adventní sobotu 17. 12. 2022.   
Tohoto oblíbeného a léty prověřeného sportovního podniku se zúčastnilo 27 
hráčů a hráček z 12 oddílů ve věku od 12 do 75 let. Dvouhry byly hrány 
kombinací skupinového systému, kdy první dva hráči z každé ze 7 skupin 
postupovali do kola vítězů, hráči na dalších místech potom hráli soutěž útěchy. 
Čtyřhry byly potom hrány na dvě porážky. Stejně jako v uplynulých ročnících 
nikdo z účastníků díky štědrosti sponzorů neodjížděl bez ceny. Setkání přátel 
nejmenšího míčku v tomto předvánočním čase bylo příjemně stráveným dnem, 
a to mnohdy nejenom za zelenými stoly. Foto na straně 2. 

 
Dvouhry:      Čtyřhry: 
 

1. Gabryš M. M. K. 1. Bušek–Buchta 

2. Juračka P. Povodí Moravy 2. Juračka–Tesařová 

3. Štourač M. Sokol Kuřim 3. Vojanec–Juračka 

 Juračka K. Povodí Moravy  Sehnal–Raus 

5.-8. Bušek Vl. M. Slávia 5.-8. Adamíková–Gabryš 

 Krebs P. Sokol Kuřim  Veselovský–Toldy 

 Svoboda M. D+H Loučky  Pavlíček–Svoboda 

 Meluzin T. Sokol Kuřim  Meluzin–Zach 

9.-14. Němec J. M. K. 9.-12. Pleskač–Štourač 

 Baťa J. Slatina  Vojanec–Hřebíček 

 Záviška R. KST Blansko  Svejkovský–Záviška 

 Buchta St. Fénix Brno  Hýsek–Krebs 

 Zach Jar. Orel Bohunice   

 Hýsek Jar. Sokol Kuřim   

15. Raus Jan SK Kuřim   

16. Svejkovský P. TJ Bystrc   

17.-18. Hřebíček J. SK Kuřim   

 Sehnal R. SK Kuřim   

19.-22. Vojanec Lib. M. K.   

 Veselovský V. M. K.   

 Adamíková P. M. K.   

 Tesařová D. Linio Plan Brno   

23.-27. Pleskač M. M. K.   

 Toldy J. M. K.   

 Kahle M. M. K.   

 Vojanec Luk. SK Kuřim   

 Pavlíček D. D+H Loučky   
 

Libor Vojanec – vedoucí oddílu stolního tenisu 
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DRUHÝ ÚNOROVÝ VÍKEND ZA ZVUKŮ CIMBÁLU A CHUTI PÁLENKY 

Kyničan, z. s. pořádá tuto akci již několikátým rokem. Verbířská soutěž 
na Brněnsku letos slavila jubilejní 10. ročník, košt pálenek byl u nás v Kynicích 
již po dvanácté. První část od 17.00 do 20.00 hodin je vyloženě folklorní. 
Jednotliví soutěžící ve verbuňku předvádí své výkony společně s Cimbálovou 
muzikou Šmytec, to je proloženo představeními z domácích řad. Letos jsme 
mohli vidět obnovený dětský sbor Kyničánek, místní Mužáky a Cimbálovou 
muziku Kyničan. Každý rok také zveme ty nejlepší verbíře z celé jižní Moravy, 
ze všech moravských regionů. Celkem jste v sobotu mohli vidět 16 verbuňků, 
každý byl náležitě oceněn hlasitým potleskem. Porota do semifinále, které se 
každoročně koná na Mezinárodním folklorním festivalu ve Strážnici, poslala 
Jiřího Přikryla a Štěpána Večeřu. Náhradníkem je Jan Lidmila. Druhá část večera 
patřila besedě u cimbálu a koštu pálenek. K tanci a poslechu hrála Cimbálová 
muzika Pajtáš z Brna, která perfektně zvládla roztančit parket. Všech 32 pálenek 
bylo hodnoceno odbornou porotou týden před akcí. Výherní byla meruňka 
od Milana Císaře, která získala 47 bodů z celkových 50. „Líbí se mi, že si tu 
každý najde to svoje. Potkáte se s přáteli, zatancujete, popovídáte, zazpíváte. 
Jsem ráda, že Kyničan pokračuje v tradicích, které k obci neodmyslitelně patří.“ 
Děkujeme všem, kteří se 11. února přišli za námi pobavit. Speciální poděkování 
patří sponzorům, bez kterých bychom nemohli toto folklorní setkání zrealizovat. 
Díky a budeme se těšit na Markétských hodech 15. – 16. července 2023. 

Tereza Hanáková – spoluorganizátorka akce 

 

PO OSTATKÁCH BYL TRADIČNĚ KARNEVAL 

V neděli 19. 2. 2023 proběhl v naší sokolovně tradiční dětský karneval na téma 
zvířátkový rej. Zúčastnilo se 107 platících dětí, což je absolutní rekord 
v návštěvnosti karnevalu. Takto plnou sokolovnu jsme již dlouho neměly! Tímto 
bychom chtěly poděkovat všem, kteří se zúčastnili a odpoledne plné her si užili. 
Obrovský dík patří také těm, kteří se zapojili do pomoci organizátorkám a 
moderátorkám. Díky vám totiž karneval proběhl k obrovské spokojenosti dětí i 
rodičů.  Také nemůžeme zapomenout na všechny štědré sponzory, kteří darovali 
do tomboly krásné dary i peníze, za které jsme mohly mít malou odměnu 
pro všechny děti i ceny do velké tomboly. Rekordní výtěžek z karnevalu byl 
darován škole, která jej investuje zpět do dětí.  

Kateřina Holoubková, Lenka Polášková – organizátorky akce 

 

Touto cestou bych ráda poděkovala organizátorkám p. Poláškové a Holoubkové 
za ochotu věnovat spoustu svého času organizaci dětského karnevalu, která při 
takovém množství zúčastněných dětí je vždy náročná. 
V pondělí po akci přišly děti do školy nadšené a plné dojmů a vyprávění, co 
na karnevalu zažily. 
Za štědrý výtěžek organizátorkám děkujeme, bude použit na akce pořádané 
školou a na odměny na školu v přírodě. 

    Mgr. Alexandra Ševčíková, ředitelka školy 
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Rozšíření komunikace u hřiště 

Ostatkový průvod u domu č. p. 2 a 85 na „konci“   
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ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE ÚNOR 2023 – periodický tisk územního 

samosprávného celku * Ev. č. MK ČR E 23928 * ročník 31 * vychází 1x měsíčně * vydává Obec 
Moravské Knínice* cena ZDARMA * náklad 390 ks* Tisk: Tiskárna Brázda, Hodonín * Zasílání 
příspěvků: mkninice@volny.cz. Zpravodaj také na www.moravskekninice.cz. Redakce si 
vyhrazuje právo podle potřeby krátit příspěvky, popř. upravit rozměr článku nebo fotky. 

Uzávěrka příspěvků na BŘEZEN 17.03.2023 08:00    

 


